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In de Commissie voor Buitenlands Beleid, Europese Aangelegenheden en Internatio-
nale Samenwerking werd op datum van dinsdag 1 februari 2011, onder de vorm van 
een gedachtewisseling met minister-president Kris Peeters, een round-up en evaluatiebe-
spreking gehouden van de Vlaamse inbreng in het Belgische EU-voorzitterschap van de 
tweede helft van 2010. De commissie sloot daarmee haar werkzaamheden rond dit Euro-
pees voorzitterschap – waaromtrent ze respectievelijk op 5 januari 2010 en op 6 juli 2010 
reeds eerder twee gedachtewisselingen had gehouden (Parl. St. Vl. Parl. 2009-10, nr. 361/1 
en Parl. St. Vl. Parl. 2010-11, nr. 765/1) – af.

I. INLEIDENDE UITEENZETTING DOOR DE HEER KRIS PEETERS, MINIS-
TER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN 
ECONOMIE, BUITENLANDS BELEID, LANDBOUW EN PLATTELANDSBE-
LEID

Minister-president Kris Peeters stelt bij de aanvang van zijn uiteenzetting dat hij zich, 
gezien de omvang van het onderwerp, zal proberen te beperken tot de essentie. Ten 
behoeve van het verslag kunnen daarna zo nodig nog aanvullende gegevens worden over-
gemaakt. De minister-president gaat er daarbij tevens van uit dat de leden van deze com-
missie sowieso al op de hoogte zijn van een heel aantal gegevens, die hier derhalve dan 
ook niet nodeloos herhaald dienen te worden. 

Het voorzitterschap is intensief  voorbereid geworden, hetgeen zich geconcretiseerd heeft 
in een aantal Europese ministerraden waar Vlaanderen zelf  het voorzitterschap had, met 
name: minister Joke Schauvliege voor de Raad Leefmilieu, minister Pascal Smet voor de 
Raad Onderwijs en Jeugd, minister Philippe Muyters voor de Raad Sport en de minis-
ter-president zelf  voor de Raad Visserij, met ook een vaste rol in de Raad Landbouw. 
Voor elk van deze beleidsvelden werden de voornaamste verwezenlijkingen opgelijst, 
die als bijlage (bijlage 1) bij het verslag kunnen worden gevoegd. Vlaamse ministers heb-
ben de Europese Unie ook op internationale topontmoetingen vertegenwoordigd, zoals 
minister Schauvliege op de biodiversiteitstop van Nagoya (Japan) en op de klimaattop 
in Cancun (Mexico). Daarnaast is er in Lissabon ook een – minder in de pers gekomen 
– EU-VS Energieraad geweest, waar minister Freya Van den Bossche de Europese Unie 
vertegenwoordigde. Vlaanderen heeft – op basis van zijn bevoegdheden – in dit alles dus 
wel degelijk een belangrijke rol gespeeld. Er kan gerust gesteld worden dat er een directe 
betrokkenheid en verantwoordelijkheid was van de Vlaamse Regering bij het Europees 
beleid, dat we tijdens het Belgische voorzitterschap mee hebben kunnen sturen en vorm 
geven. 

Daarnaast heeft de Vlaamse Regering naar aanleiding van dit voorzitterschap ook heel 
wat communicatieve inspanningen gedaan (bijlage 2). Hiermee werd een dubbel doel nage-
streefd. Enerzijds werd dit gegeven aangegrepen om Vlaanderen duidelijker te profileren 
bij internationale doelgroepen als een open en EU-georiënteerde regio en anderzijds om 
de Vlaamse burger nauwer te betrekken bij en te informeren over het Europese gebeuren. 
Daarvoor werd er geïnvesteerd in diverse communicatieacties. Er werden drie campagne-
beelden gebruikt, waarbij drie sterke en herkenbare Vlaamse troeven naar voor werden 
geschoven: de landbouw en natuur, de havenactiviteiten en de bruisende cultuur in de 
Vlaamse steden. Specifieke acties waren bijvoorbeeld ‘Vlaanderen trakteert’ en ‘Vlaande-
ren muziekland’. Ook naar de geschreven pers toe werden de nodige initiatieven genomen 
en er was ook een specifieke website. Ook op culinair vlak trachtte de campagne Europa 
dichter bij de Vlaming te brengen. Tijdens de ‘Week van de Smaak’ was triovoorzitter-
schapspartner Spanje gastland, terwijl er ook nog andere specifieke acties werden opgezet, 
zoals onder meer ‘Sweet Flanders’.

In het licht van deze realisaties en acties kijkt de minister-president dan ook met enige 
voldoening terug op hetgeen Vlaanderen tijdens dit voorzitterschap allemaal voor elkaar 
gebracht heeft. Onze buitenlandse partners zijn, terecht, zeer lovend over het Belgische 
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voorzitterschap waar wij een niet-geringe rol in hebben gespeeld. Nu de actieve fase van 
het voorzitterschap voorbij is, dienen we ons de vraag te stellen hoe een en ander verder 
moet worden opgevolgd. Dienaangaande is minister-president Peeters de stellige overtui-
ging toegedaan dat de opgedane ervaring gebruikt moet worden als een stimulans voor 
de Vlaamse overheid. In concreto betekent dit onder meer dat er verder geïnvesteerd zal 
moeten worden in vorming en personeel teneinde de opgedane internationale en Europese 
ervaring te valoriseren en te continueren. Op die manier moet de Europeanisering van de 
Vlaamse overheid bestendigd worden. Hiermee wordt in eerste instantie bedoeld dat de 
Vlaamse overheid meer gevoelig moet worden voor hetgeen er op Europees niveau gebeurt 
of er op Europees niveau zit aan te komen. 

Zijns inziens kan men deze doelstelling het best realiseren door eerst de zaken grondig 
te evalueren. Deze operatie is ondertussen reeds volop lopend. De ambtelijke evaluatie 
in kwestie moet uitmonden in een nota aan de Vlaamse Regering, die daarna ook zal 
overgemaakt worden aan het parlement, om dan desgevallend ook in deze commissie het 
voorwerp van bespreking uit te maken. Deze evaluatie zal ook moeten aangeven hoe men 
tot de gewenste verdere Europeanisering van het Vlaamse Beleid en de Vlaamse adminis-
tratie kan komen. Zonder vooruit te willen lopen op een en ander, kan de minister-presi-
dent toch al een aantal elementen meegeven, met name: de blijvende versterking van de 
Vlaamse vertegenwoordiging bij de EU; de blijvende samenwerking met het Vlaams Par-
lement; een verscherpte politieke aandacht voor Europa (heel in het bijzonder qua tijdige 
omzetting van EU-richtlijnen) en ten slotte ook nog het heropstarten van een permanent 
vormingsaanbod over de Europese Unie. Op die manier moet de positieve ervaring die het 
EU-voorzitterschap betekend heeft voor de Vlaamse administratie en de Vlaamse over-
heid maximaal gecontinueerd kunnen worden. 

II. BESPREKING

1. Vragen en opmerkingen van de leden

1.1. Tussenkomst van de heer Marc Hendrickx

De heer Marc Hendrickx verklaart met interesse uit te kijken naar de aangekondigde nota. 
Ongetwijfeld zal deze de basis kunnen vormen voor verdere gedegen besprekingen. Voor 
wat de communicatie over het EU-voorzitterschap betreft kan hij zich echter niet van de 
indruk ontdoen dat er met een te divers en te verscheiden actieplan is gewerkt. Daardoor 
waren er zowel overlappingen als lacunes en zag men door de bomen soms het bos niet 
meer. Dit is overigens niet enkel zijn persoonlijke mening. Uit gesprekken heeft hij immers 
geleerd dat ook andere parlementsleden dit aanvoelen delen. Voor het overige spreekt het 
voor zich dat de politieke en ambtelijke aandacht voor het EU-gebeuren niet groot genoeg 
kan zijn. Dienaangaande stelt er zich de komende jaren zeker een uitdaging qua vorming. 

1.2. Tussenkomst van mevrouw Fientje Moerman

Mevrouw Fientje Moerman wenst even terug te komen op de problematiek van de (niet) 
tijdige omzetting van Europese richtlijnen. Dat is overigens al een oud zeer, dat keer op 
keer opnieuw de kop opsteekt. Ze wijst er dienaangaande op dat de oorzaak van dit pro-
bleem – wanneer men de zaken vanuit systeemtechnisch oogpunt bekijkt – zich in wezen 
slechts deels situeert in het stadium dat volgt op de Europese goedkeuring van de richtlijn. 
Naarmate men echter meer betrokken is in het daaraan voorafgaande stadium, wordt de 
kans op niet-omzetting of niet tijdige omzetting duidelijk kleiner. De landen die zich het 
sterkst moeien met de totstandkoming van richtlijnen en die daarvoor de nodige deskun-
dige ambtenaren inzetten – met andere woorden die landen die men wel eens als Europese 
dwarsliggers durft aanmerken – zijn in globo veel diligenter en correcter bij de omzetting. 
Dat is ook logisch, ze weten immers al bij voorbaat waar precies de pijnpunten en de 
gevoeligheden zich situeren. Het lid vraagt dan ook de nodige aandacht voor deze fase 
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van de Europese beleidscyclus. Meer alertheid bij de totstandkoming van Europese wetge-
ving zal immers achteraf heel wat problemen voorkomen.

1.3. Tussenkomst van de heer Ludwig Caluwé

Uit het uitblijven van kritische commentaren maakt de heer Ludwig Caluwé op dat eenie-
der het eens is over het feit dat het EU-voorzitterschap wel degelijk een succes is geweest. 
Hiermee is overigens tegelijk ook aangetoond dat de wijze waarop de behartiging van het 
Europees beleid in dit land georganiseerd is, wel degelijk goed werkt. Ook in die zin heb-
ben we voor tal van andere landen duidelijk een voorbeeldfunctie vervuld. Afsluitend wil 
de spreker ook nog enigszins de behoefte nuanceren om hieruit een verbeterparcours af 
te leiden, aangezien het volgende EU-voorzitterschap er in het beste geval maar over een 
goede vijftien jaar zit aan te komen. Continuïteit in de Europese beleidsopvolging is met 
andere woorden wel degelijk wenselijk, maar dan als gewoon onderdeel van de beleids- en 
beheerscyclus. 

1.4. Tussenkomst van de heer Matthias Diependaele

De heer Matthias Diependaele wijst erop dat een van de kernpunten van het – inderdaad 
succesvol afgeronde – Belgische voorzitterschap was gelegen in het onderstrepen en ver-
sterken van het belang van de regio’s in Europa. Van de minister-president had hij dan 
ook graag vernomen welke concrete initiatieven hier rond werden genomen. Wat is er met 
andere woorden concreet gedaan rond de regioproblematiek?

1.5. Tussenkomst van mevrouw Fatma Pehlivan

Inpikkend op de vorige sprekers formuleert mevrouw Fatma Pehlivan de vraag of er in de 
hele problematiek van de opstelling en omzetting van Europese richtlijnen ook geen taak 
zou kunnen weggelegd zijn voor het Comité van de Regio’s. In principe staat deze instan-
tie immers tamelijk dicht bij vele van de betrokken entiteiten. 

2. Antwoorden van de minister-president

Minister-president Kris Peeters verklaart de bemerkingen van de heer Hendrickx aan-
gaande het wat disparate communicatiebeleid te zullen meenemen naar de evaluatie. Of 
dat inderdaad zo was, en zo ja, wat daarvan dan wel de oorzaken waren zal desgevallend 
onderzocht worden. Waarbij men zich er natuurlijk van bewust moet zijn dat een grote 
variëteit aan doelgroepen bijna ipso facto de inzet van een brede waaier aan middelen 
veronderstelt. 

Dat de politieke en administratieve aandacht voor het Europees gebeuren ook na de peri-
ode van het voorzitterschap moet worden verdergezet, kan de minister-president volmon-
dig bijtreden. 

Inzake de implementatie van de richtlijnen treedt de minister-president de analyse van 
mevrouw Moerman bij. Daar ligt alleszins nog meer een taak weggelegd voor de Vlaamse 
vertegenwoordiging en voor de betrokken kabinetten. Anderzijds is het natuurlijk ook 
wel zo dat efficiëntie nooit het enige criterium zal zijn. De democratie, en het daaraan 
inherente overleg- en inspraakmodel hebben immers ook hun rechten. Het inwinnen van 
adviezen allerhande zal met andere woorden altijd wel wat tijd opslorpen. 

In antwoord op de vraag van de heer Diependaele, wijst de minister-president erop dat 
Vlaanderen alleen al door zijn loutere aanwezigheid op het Europese forum, en meer 
bepaald in de Europese ministerraden, de facto het belang en de werkbaarheid van het 
regiogegeven heeft aangetoond. Dat een minister van een regionale regering een Euro-
pese ministerraad voor kon zitten, was voor nogal wat landen zelfs even wennen. Met 
name Spanje, Duitsland en het Verenigd Koninkrijk hebben hier ook wel wat van opge-
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stoken. Het Verenigd Koninkrijk heeft hier zelfs vrijwel onmiddellijk lering uitgetrokken, 
aangezien op een EU-Visserijraad de Britse visserijminister geflankeerd werd door zijn 
Schotse collega. Vlaanderen heeft hier met andere woorden duidelijk een voorbeeldfunctie 
vervuld; woorden wekken, maar voorbeelden trekken. Daarnaast zijn er ook een aantal 
activiteiten geweest in samenwerking met het Comité van de Regio’s. Er werden voor ver-
schillende evenementen door Vlaanderen ook andere Europese regio’s uitgenodigd. Ook 
via REGLEG (het netwerk van Regio’s met Wetgevende Bevoegdheden – Regions with 
Legislative Powers) is er trouwens overleg geweest. Concluderend verklaart minister-pre-
sident Peeters dat hij er ten gronde van overtuigd is dat de grootste bijdrage die Vlaan-
deren geleverd heeft ter ondersteuning van het idee van het belang van de regio’s binnen 
Europa, gelegen is in het feit dat hier zonneklaar is aangetoond dat een regionale minister 
zonder enig probleem Europese ministerraden succesvol kan voorzitten, voorbereiden en 
managen. Een krachtiger signaal is nauwelijks denkbaar. Een en ander betekent vanzelf-
sprekend ook niet dat de regio-idee nu overal in Europa opgang zal maken, maar er is wel 
sprake van een rijping der geesten. 

Afsluitend onderschrijft de minister-president de analyse van de heer Ludwig Caluwé, 
luidens dewelke het Belgische EU-voorzitterschap algemeen als succesvol wordt erkend. 
Maar zoals steeds heeft het succes vele vaders.

3. Slotbemerkingen

De heer Matthias Diependaele erkent dat het promoten van het regio-idee binnen het 
Europese kader zeker geen evidentie is. Zijns inziens zal Vlaanderen door zijn optreden 
ongetwijfeld wel inspirerend gewerkt hebben, maar dit belet niet dat er momenteel bin-
nen Europa toch een zekere ambivalentie bestaat ten aanzien van de regio’s. Dit komt 
met name duidelijk naar voor in het Verdrag van Lissabon waarin enerzijds weliswaar 
een heel aantal bepalingen zijn opgenomen waarin men het belang van de regio’s erkent, 
terwijl men anderzijds in hetzelfde document nog krampachtig vasthoudt aan de staten 
als constitutieve elementen van de Europese constructie. Op die manier rijdt men zichzelf  
natuurlijk onvermijdelijk vast in een institutioneel kluwen. Nog los van het feit hoe andere 
landen met die problematiek omgaan, staat het voor de spreker in elk geval buiten kijf  dat 
Vlaanderen in de toekomst moet blijven hameren op de eigen stem aan de Europese tafel. 
Dat is essentieel voor de verdediging en veiligstelling van onze belangen. Voor het overige 
acht het lid de nu geleverde inspanningen inderdaad het maximaal haalbare. 

In de marge van de bespreking verwijst de heer Diependaele terzijde ook even naar de 
nota houdende maandelijkse rapportering over EU-dossiers, die vanuit de Vlaamse Rege-
ring aan het Vlaams Parlement wordt overgemaakt. Dit is een bijzonder interessant en 
nuttig werkdocument, maar hij stelt wel vast dat er de laatste tijd enige vertraging op zit. 
Het laatste exemplaar dat hij – nog maar recent – ontvangen heeft, omvat met name een 
overzicht voor de maand november van 2010. Vermoedelijk is dit wat achterop geraakt 
door de grote werklast die met het Europese voorzitterschap is gepaard gegaan. 

Minister-president Kris Peeters beaamt dat er momenteel wat vertraging is, maar er wordt 
hard gewerkt aan het opnieuw bij de tijd brengen van dit overzicht.

Frank CREYELMAN,
voorzitter

Fatma PEHLIVAN,
verslaggever
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BIJLAGE 1:

Overzichtsfiche conclusies en resultaten van Europese ministerraden  
voorgezeten door Vlaamse ministers 
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OVERZICHTSFICHE CONCLUSIES EN RESULTATEN VAN 
EUROPESE MINISTERRADEN VOORGEZETEN DOOR VLAAMSE 
MINISTERS 
 
Voor de start van het EU-voorzitterschap had de Vlaamse Regering vijf algemene speerpunten voorop 
gesteld: 

- de EU 2020-strategie (opvolger van de Lissabon-strategie);  
- sociale inclusie  
 (2010 is het Europees Jaar voor de bestrijding van armoede en sociale uitsluiting);  
- klimaat, energie en leefmilieu;  
- een grotere betrokkenheid van regio’s en burgers bij de Europese Unie;  
- duurzame ontwikkeling. 

 
Daarnaast werden per beleidsveld de inhoudelijke prioriteiten vastgelegd en de belangrijkste dossiers 
geïdentificeerd. 
 
Aan het einde van het Belgische EU-voorzitterschap mag gesteld worden dat voor elk van die 
speerpunten Vlaanderen vooruitgang heeft kunnen boeken, en de eindbalans positief uitvalt.  Hierna 
worden de voornaamste aspecten voor elk van de beleidsvelden waar de minister-president of 
collega’s uit de Vlaamse Regering optraden als Belgisch voorzitter kort overlopen: 
 
Visserij en landbouw 

 
• In oktober kon de minister-president een unaniem akkoord over de visvangstquota voor de 

Oostzee bereiken. Het is het eerste akkoord waarbij geen enkel visbestand in de Oostzee achteruit 
zal gaan: een treffend voorbeeld van duurzaamheid, zowel naar het leefmilieu als naar de 
economische leefbaarheid van de sector toe. Het zette meteen ook de toon voor andere politieke 
akkoorden. Zo kon de minister-president in november een unaniem akkoord bereiken over de 
diepzeevisbestanden, waarbij de druk op deze kwetsbare bestanden significant vermindert. 
Bovendien werd afgesproken om tegen 2012 alle vangsten op diepzeehaaien te verbieden. Tot 
slot kon hij met zijn Europese collega’s in december akkoorden bereiken over de visquota voor 
respectievelijk de Zwarte Zee en de EU-wateren.   We zijn er daarbij in geslaagd om evenwichtige 
compromissen te formuleren die gebaseerd zijn op wetenschappelijke adviezen en langetermijn 
beheersplannen, en waarbij er voor elk van de visbestanden in 2011 stappen gezet worden 
richting de duurzaamheidsnormen die in 2015 bereikt moeten worden. Het eindvoorstel werd 
zowel door de Commissie als door de 27 lidstaten unaniem goedgekeurd.  

 
• Op 9 en 10 november organiseerden zijn diensten een symposium over de relatie tussen 

wetenschap en visserij met als doel deze twee sectoren dichter bij elkaar te brengen en zo te 
komen tot betere en meer gedragen beleidsadviezen. Dit symposium gold als insteek van het 
Belgische EU-voorzitterschap voor de discussies rond de hervorming van het Gemeenschappelijk 
Visserijbeleid waarvoor de wetgevende voorstellen midden 2011 zullen worden gepresenteerd. De 
conclusies van het symposium heeft de minister-president nadien aan zijn collega-ministers 
gepresenteerd tijdens een debat op de Raad Visserij in november. 

 
• Begin december werd op zijn initiatief een Europese reflectiedag op ministerieel niveau 

georganiseerd voor de varkenssector. Deze sector vertegenwoordigt 60% van de 
landbouwproductiewaarde van de dierlijke sectoren in Vlaanderen. De aanhoudende hoge 
veevoederkosten en lage vleesprijzen hebben geleid tot de huidige kritische situatie waar de 
sector zich in bevindt. Onder het Hongaars voorzitterschap zal een High Level Group worden 
opgericht om dit Vlaams initiatief verder te zetten. 
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Leefmilieu 
 
• Minister Schauvliege is erin geslaagd om met alle 27 EU-lidstaten te komen tot een 

gemeenschappelijk standpunt over biodiversiteit, zodat op de EU op de VN-top in Nagoya (Japan) 
mee een sterk internationaal akkoord kon bereiken over de bescherming van de biodiversiteit voor 
het komende decennium.  

 
• Minister Schauvliege heeft het thema duurzaam materiaalbeheer op de Europese agenda 

geplaatst.  
 
 
• Een laatste belangrijk dossier was de klimaattop in Cancun (Mexico) waarbij de EU streefde naar 

verdere stappen naar een globaal klimaatakkoord na de klimaattop in Kopenhagen vorig jaar. Ter 
plaatse in Cancun heeft minister Schauvliege de EU-standpunten zij aan zij met Commissaris 
Hedegaard verdedigd. 

 
 
 
Onderwijs 
 
• Ook inzake Onderwijs en Vorming, kon Vlaanderen succes boeken. Op de informele Raad 

Onderwijs in december werd een strategie voor het komende decennium vastgelegd om zoveel 
mogelijk jongeren warm te maken voor beroepsonderwijs- en opleiding.  

 
• In het kader van het Europees Jaar voor de bestrijding van armoede en sociale uitsluiting, werd 

het belang van sociale inclusie in en door onderwijs belicht. Dit door onder meer een conferentie 
in september over de thematiek, gevolgd door een uitgebreid debat tussen de Europese ministers 
van Onderwijs in november. Deze agendasetting werd positief onthaald door de lidstaten en zal 
door de Europese Commissie ook verder worden uitgewerkt in 2011.  

 
• Met het oog op versterkte Europese samenwerking inzake schoolonderwijs nam de Raad 

Onderwijs in november raadsconclusies aan over het belang van basisvaardigheden voor de 
scholen van de 21ste eeuw. Alarmerende cijfers over de schrijf-, reken- en leesprestaties van de 
jongeren in Europa geven aan dat een Europees actieplan hoogst nodig is. In de conclusies wordt 
erkend dat er doeltreffender moet worden opgetreden om de doelstellingen inzake lees- en 
rekenvaardigheid voor 2020 te bereiken. 

 
• Last but not least kreeg ook ‘Jeugd in beweging’, één van de zeven vlaggenschipinitiatieven van 

de ‘Europa 2020-strategie’ de nodige aandacht. Begin oktober organiseerde Vlaanderen een 
conferentie in Antwerpen over de verschillende aspecten van (leer)mobiliteit, zoals stimulansen en 
financiering, inzetbaarheid op de arbeidsmarkt, mondiale mobiliteit en de overdracht van 
studiepunten. De output van die conferentie werd meegenomen in de raadsconclusies over het 
‘Jeugd in beweging’ initiatief.  
 
 

Jeugd 
 
 
• Vlaanderen was als Belgische voorzitter erg actief voor jeugdzaken. Dit mondde onder meer uit in 

een voorzitterschapsdocument omtrent de Europese en internationale beleidsagenda's inzake 
jongeren, kinderen en kinderrechten, en raadsconclusies met het oog op een toekomstige EU 
strategie voor kinderrechten die de Europese Commissie zal voorstellen in het voorjaar 2011.  

 
• en andere prioriteit voor Jeugd was de gestructureerde dialoog tussen jongeren en Europa over 

werkgelegenheid. Het gaat hier om een project van het triovoorzitterschap met Spanje, België en 
Hongarije. Na het identificeren van prioritaire uitdagingen onder het Spaanse voorzitterschap in de 
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eerste helft van 2010, werd de EU-Jeugdconferentie begin oktober in Leuven afgesloten met 
gezamenlijke aanbevelingen. Op de Raad Jeugd in november werden de tussentijdse resultaten 
voorgelegd. Het Hongaarse EU-voorzitterschap zal het proces nu moeten afronden, waarbij een 
politiek resultaat verwacht wordt in mei 2011. 

 
 
Sport 
 
• Sinds het Verdrag van Lissabon is Sport een officiële bevoegdheid van de Europese Unie. Onder 

het voorzitterschap van Vlaams minister Muyters werd daarom voor het eerst een formele 
ministerraad Sport gehouden op 18 november. Via een resolutie werden de fundamenten gelegd 
voor een gestructureerde dialoog met de sportsector in de EU. Op die manier kan er gewerkt 
worden aan de uitbouw van een heus Europees sportbeleid. Een eerste bijeenkomst met de 
sportsector werd georganiseerd op 6 december, in aanwezigheid van Commissaris Vassiliou en 
vertegenwoordigers van Spanje (voorzitter begin 2010), Hongarije (voorzitter begin 2011), Polen 
(voorzitter eind 2011), het Europees Parlement en met vertegenwoordigers van het Europese 
sportsector (EOC, EPC, ENGSO, ISCA Europe en ETS/UEFA).  

 
• De internationale strijd tegen doping, en de rol van de EU hierin is een tweede belangrijk thema. 

Op de informele bijeenkomst op 21-22 oktober te Antwerpen, kaartte minister Muyters het 
onderwerp aan bij zijn collega’s en bij David Howman, directeur-generaal van het World Anti-
Doping Agency (WADA). Dit leidde uiteindelijk tot de raadsconclusies in november die aanduiden 
dat de EU-lidstaten hun standpunten voortaan meer onderling zullen afstemmen voorafgaande de 
WADA-vergaderingen.  

 
• Aansluitend op het Europees Jaar voor de bestrijding van armoede en sociale uitsluiting, werd ook 

de maatschappelijke rol van sport sterk in de kijker geplaatst. Vlaanderen organiseerde een 
succesvolle expertenconferentie over de thematiek in oktober, met als resultaat dat er op de 
formele ministerraad Sport conclusies werden aangenomen over sport als middel voor sociale 
inclusie en het belang van toegankelijkheid van sport voor alle burgers. 

 
 
Verder … 
 
Ook buiten een voorzittersrol in het Belgische EU-voorzitterschap om, heeft Vlaanderen nog 
verschillende Europese initiatieven genomen. 
 
Zo organiseerde de Vlaamse overheid tal van Europese conferenties en seminaries over 
beleidsthema’s waar de Vlaamse Regering belang aan hecht zoals wetenschap en innovatie gericht op 
de vergroening van de economie, energietechnologie, kennisgebaseerde bio-economie, marien en 
maritiem onderzoek, duurzame energie en energie-efficiëntie, een actief arbeidsmarktbeleid, de strijd 
tegen armoede en sociale uitsluiting, sociale determinanten van gezondheid en de aanpak van 
gezondheidsongelijkheden, scheepvaart, erfgoed, stedelijke ontwikkeling, e-government en 
inburgering en de rol van lokale en regionale overheden in een meerlagige bestuurscontext. 
 
Het EU-voorzitterschap biedt ook de kans om verdere bruggen te slaan tussen enerzijds de ‘Europa 
2020-strategie’ en anderzijds het Vlaamse ‘Pact 2020’, dat nauw aansluit bij het toekomstplan 
‘Vlaanderen in Actie’ (ViA) met als doel Vlaanderen tegen 2020 binnen de top 5 van Europese regio’s 
te brengen. Daarbij kan bij voorbeeld gedacht worden aan de Europese vlaggenschipinitiatieven 
‘Jeugd in beweging’, ‘Hulpbronnenefficiënt Europa’ en ‘Platform tegen Armoede’ enerzijds en de 
Vlaamse doorbraken ‘Lerende Vlaming’, ‘Groen Stedengewest’ en ‘Warme Samenleving’ anderzijds.  
 
 

13Stuk 963 (2010-2011) – Nr. 1 

V L A A M S  P A R L E M E N T



Stuk 963 (2010-2011) – Nr. 114

V L A A M S  P A R L E M E N T



BIJLAGE 2:

rond het Vlaamse EU-voorzitterschap
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OVERZICHTSFICHE VAN COMMUNICATIE-ACTIES ROND HET 
VLAAMSE EU-VOORZITTERSCHAP 
 
 
De Vlaamse Regering heeft het EU-voorzitterschap willen aangrijpen om Vlaanderen enerzijds 
duidelijker te profileren bij internationale doelgroepen als een open en EU-georiënteerde regio, en 
anderzijds om de Vlaamse burger nauwer te betrekken bij en te informeren over het Europese 
gebeuren. Daarom werd er geïnvesteerd in diverse communicatie-acties met als blikvanger de 
communicatiecampagne ‘Vlaanderen schittert in Europa, Europa schittert in Vlaanderen’.  
 
Voor de campagne werden er drie campagnebeelden gebruikt, waarbij drie sterke en herkenbare 
Vlaamse troeven naar voor werden geschoven: de landbouw en natuur, de havenactiviteiten en de 
bruisende (cultuur in alle) Vlaamse steden.  
 
De advertenties verschenen in verschillende Vlaamse media en in expat-media, verkrijgbaar in 
Vlaanderen, op een dertigtal verschillende dagen tijdens de tweede helft van 2010: 
 

• juli - augustus 2010 (Magazine 13 het personeelsblad van de Vlaamse overheid) 
• 6 september (De Morgen, Het Laatste Nieuws, Belang van Limburg, Gazet van Antwerpen, 

Metro, De Nieuwe Gazet) 
• 7 september (De Tijd, Metro) 
• 8 september (Metro) 
• 9 september (De Morgen, Metro) 
• 11 september (De Morgen, Het Laatste Nieuws, De Tijd, Gazet van Antwerpen, Belang van 

Limburg, Metro) 
• 12 september (Zondag) 
• 15 september (Knack Extra) 
• 16 september (De Standaard) 
• 16 september (De Standaard) 
• 16 september (De Standaard) 
• 4 oktober (De Standaard) 
• 5 oktober (De Standaard) 
• 6 oktober (De Standaard) 
• 7 oktober (De Standaard) 
• 8 oktober (De Standaard) 
• 23 oktober (De Standaard Magazine) 
• september/oktober – november/december (Away magazine, ENG) 
• 29 juli (Courrier International, FR) 
• 2 september (Courrier International, FR) 
• 3 september (The Word Magazine, ENG) 
• 9 september (Juliette et Victor, FR, The Newcomer, ENG, Courrier International, FR) 
• 14 September (Flanders today, ENG) 
• oktober 2010 (The Bulletin, ENG) 
• 21 oktober (Juliette et Victor, FR) 
• november (Flanders Today, ENG) 
• december 2010 – januari 2011 (The Bulletin, ENG) 

 
Volledig beklede bussen en trams deden in deze campagne het eerste werk, trokken de aandacht, 
lieten de Vlaming weten dat België nu het EU-voorzitterschap opnam. De schitterende bussen en 
trams reden rond van 1 juli t.e.m. 30 september in: 

• Antwerpen (op de lijnen 4-8-10-24) 
• Gent (lijn 12) 
• Brugge (op lijnen 13-17) 
• Leuven (op lijnen 333-334-335-600) 
• Brussel (op lijn 22) 
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Een belangrijke doelstelling van deze campagne was immers om zoveel mogelijk Vlamingen te 
bereiken. Ook zij die misschien niet zozeer geïnteresseerd zijn in de EU. Dat deden we door de 
betrokkenheid van de Europese Unie op het dagdagelijks leven van de Vlaming in beeld te brengen. 
En door daarnaast ook op een verstaanbare, laagdrempelige en relevante manier aan te tonen dat 
Vlaanderen ook in Europa een sterke speler is.  
 
In samenwerking met Netlog en TMF selecteerde de Vlaamse overheid 27 gemotiveerde 
jongerenduo’s om elke hoofdstad te trakteren op de enige echte cuberdon. TMF bracht ook alles in 
beeld: een heus TMF-televisieprogramma bracht verslag uit van de ludieke selectieproeven en van de 
verdediging voor een internationale jury van Erasmusstudenten. Een TMF-cameraploeg trok ook mee 
naar Berlijn en bracht verslag uit. De TMF-homepage trok meer dan 40.000 unieke bezoekers. De 
Netlogpagina had meer dan 4.000 vrienden, 434 mensen uploadden hun foto en de pagina telde meer 
dan 7.000 unieke bezoekers.  
 
‘Vlaanderen Muziekland’ bracht het Belgische voorzitterschap elke week naar voor door een Europees 
land in de kijker te plaatsen. Vlaanderen muziekland streek elke vrijdag neer in een andere Vlaamse 
stad.. ‘Vlaanderen Muziekland’ trok naar Dendermonde, Kortrijk, Roeselare, Sint-Niklaas, Mechelen, 
Turnhout, Aalst en Lier. Het programma werd gerealiseerd in samenwerking met Vlaanderen Feest!, 
de Vlaamse overheid en de gaststeden. Elke week haalde de uitzending op het VRT-kanaal één zo’n 
30-45% van het marktaandeel, met een gemiddelde van 570.000 kijkers en pieken tot 720.000 
kijkers. 
 
Ook met de geschreven media werd er samengewerkt. Knack bracht een EU-special uit en in De 
Zondag, De Streekkrant, op knack.be en op Kanaal Z riepen we de Vlaming op om z’n vraag aan 
Europa te stellen en lieten we deze vragen beantwoorden door experts. Daarnaast maakte een 
wekelijkse rubriek in De Zondag en De Streekkrant duidelijk wat de EU allemaal doet en welke invloed 
dat heeft op ons dagelijks leven. In diezelfde reeks zagen we ook hoe Europa vertegenwoordigd is in 
Vlaanderen en welke Vlaamse sterren ons vertegenwoordigen in Europa.  
 
In samenwerking met Corelio werkt Vlaanderen een hele reeks artikels uit om de EU dichter bij de 
Vlaming te brengen. In het kader van het Belgische EU-voorzitterschap maakte Flair een EU-editie.  
Via de campagnewebsite www.vlaanderenschittert.eu bleef men op de hoogte van welke activiteiten 
en festiviteiten er gepland waren tijdens het voorzitterschap. Alle hoogtepunten, een leuke quiz, 
filmpjes, … waren allemaal verzameld op de officiële voorzitterschapswebsite. Makkelijk om meteen 
ook door te klikken naar de vele andere officiële informatie en activiteiten in het kader van het 
Belgische EU-voorzitterschap. www.vlaanderenschittert.eu werd zo’n 15.000 keer bezocht. De 
campagne werd ook in beeld gebracht! 8 leuke filmpjes brengen de hoogtepunten van de campagne 
en het voorzitterschap in beeld.  
 
De Europaquiz liep gedurende de hele campagneperiode om zo de EU dichter bij de Vlaming te 
brengen. 4500 mensen namen deel aan de quiz, waarvan 8% van de deelnemers niet in België woont.  
 
Via de Vlaanderen Hotspotgids op Facebook werden de beste en mooiste plekjes van Vlaanderen 
verzameld. Maar liefst 1015 personen volgden de Hotspotgids en wekelijks werden er nieuwe leuke 
plekjes gepost.  
 
Ook op culinair vlak trachtte de campagne Europa dichter bij de Vlaming te brengen. Tijdens de Week 
van de Smaak was triovoorzitterschapspartner Spanje gastland  
 
Niet alleen de Vlaming, maar ook de expatgemeenschap in Vlaanderen werd betrokken in deze 
campagne. De campagne nodigde hen op verschillende manieren uit om te proeven van Vlaanderen 
en om ons kennis te laten maken met hun lidstaat, tradities en lekkernijen. Want geen betere 
ambassadeurs voor Vlaanderen als de EU-burgers die hier wonen en leven. Voor de Week van het 
Bos, de Week van de Smaak en de concertenreeks Vlaanderen muziekland werd de 
expatgemeenschap doelgericht aangesproken via de ambassades, magazines, nieuwsbrieven, de 
Europese scholen, etc. We wilden de expatgemeenschap zoveel mogelijk betrekken bij het 
voorzitterschap en laten kennismaken en proeven van Vlaanderen.  
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